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PROTOKÓŁ Nr  33/2022 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 26 kwietnia 2022 roku, o godz. 1200 

 
Przewodnicząca Komisji  –  Marzena Murawska 
Protokolant            - Joanna Kosior 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 7 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 
 Porządek posiedzenia: 
 
1. Inwestycje w placówkach oświatowych –wizyta w Zespole Szkół w Pionkach i  Liceum 

Ogólnokształcącym w Pionkach. 
 

2. Sprawozdanie dot. realizacji programu współpracy powiatu radomskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2021 roku. 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Jedlnia-

Letnisko zadania z zakresu kultury w 2022 roku. 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Kowala 
zadania z zakresu kultury w 2022 roku. 

 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Przytyk 

zadania z zakresu kultury w 2022 roku. 
 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 
425/XXXIX/2022 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 28 stycznia 2022 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Miastu i Gminie Skaryszew na dofinansowanie zadania 
własnego gminy w zakresie kultury. 

 
7. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
Najpierw przystąpiono do 2 porządku obrad. 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Sprawozdanie dot. realizacji programu 
współpracy powiatu radomskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
w 2021 roku. 
 
W rocznym programie współpracy ustalono zadania priorytetowe w zakresie rozwoju i 
promocji kultury, kultury fizycznej, ochrony i promocji zdrowia, pomocy społecznej, 
wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej oraz przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. 
 
Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca poinformował, że sprawozdanie 
zostało szczegółowo przygotowane. 
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Wysokość  środków finansowych przeznaczonych w 2021 r. na zadania zlecone do realizacji 
podmiotom w trybie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie wynosiła 
2 540 942,00 zł, natomiast wysokość środków finansowych wykorzystanych w 2021 r. na 
zadania zlecone organizacjom pozarządowym wyniosła 2 427 313,81 zł. 
 
Starosta Radomski udzielił wsparcia finansowego dla 15 podmiotów na realizację  22 zadań z 
zakresu  upowszechniania kultury fizycznej.  Wykonanie budżetu w  2021 roku wyniosło  
93 050 zł.  
 
Na realizacje zdań z zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego 
udzielono wsparcia finansowego 6 podmiotom na realizację 6 zadań. Wykonanie budżetu w 
2021 roku wyniosło 18 250  zł.  
 
Na prowadzenie punktów nieodpłatnej pomocy prawnej oraz  świadczenia nieodpłatnego 
poradnictwa obywatelskiego w 2021 roku udzielono wsparcia finansowego 2 podmiotom. 
Wykonanie budżetu wyniosło 192 060,00 zł. 
 
Na wspieranie rodziny i systemu pieczy zastępczej w 2021 roku udzielono wsparcia 
finansowego 2 podmiotom. Wykonanie budżetu w 2021 roku wyniosło 2 042 953, 81 zł.  
 
Na realizacje zadania publicznego z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie wysokość 
środków finansowych. Wykonanie budżetu w 2021 roku wyniosło 21 000 zł.     
 
W ramach Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego udzielono wsparcia finansowego dla 1  
podmiotu.  Wykonanie budżetu w 2021 roku wyniosło 40 000 zł. 
 
Udzielano również wsparcia finansowego dla 1 podmiotu na realizacje zadania ”Wspieranie i 
promowanie działań na rzecz rodziny, macierzyństwa, rodzicielstwa, upowszechniania i 
ochrony praw dziecka”. Wykonanie budżetu w 2021 roku wyniosło 20 000 zł. 
 
Priorytetem dla Powiatu Radomskiego w kontekście współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest 
zlecanie realizacji zadań będących odpowiedzią na realne potrzeby lokalnej społeczności. 
Działalność organizacji pozarządowych pozytywnie wpływa na jakość życia i aktywność 
mieszkańców powiatu. Poprzez realizację własnych inicjatyw, jak również wspieranie i 
konsultowanie działań podejmowanych przez samorząd NGO-sy wzbogacają jego działalność. 
Efektem dobrej współpracy w roku 2021 i w latach poprzednich jest wzrastająca aktywność 
społeczna, identyfikacja potrzeb i oczekiwań, tak po stronie samorządu jak i po stronie 
podmiotów realizujących zadania na rzecz lokalnej społeczności. Aktywizacja mieszkańców 
poprzez działalność stowarzyszeń sprzyjała rozwojowi powiatu, który zyskał cennego partnera 
do rozwiązywania problemów społecznych na swoim terenie. 
 
Powiedział, że coraz więcej nowych podmiotów przystępuje do konkursów i korzysta z 
dofinansowań, realizując różne wydarzenia i formy działalności kulturalnej. 
 
Radny Roman Frąk zapytał, czy środki o których mówił pan Genca obejmują również środki 
wydawane przez PIK?. 
 
Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca odpowiedział, że to jest zupełnie co 
innego. 
 
Radna Małgorzata Klocek zapytała, czy wszystkie podmioty otrzymały wsparcie?. 
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Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca odpowiedział, że wszystkie , które 
się zwróciły i spełniały wymogi formalne otrzymały. 
 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożone sprawozdanie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Jedlnia-Letnisko zadania z zakresu kultury w 2022 
roku. 
 
Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca poinformował, że przez blisko trzy 
lata nie odbywały się żadne imprezy i wydarzenia powiatowe. Jeszcze przed pandemią 
umawiali się z władzami Gminy Jedlnia-Letnisko na to, że właśnie tam zostaną zorganizowane 
dożynki Powiatowo-Gminne. Powiat Radomski chce powierzyć Gminie Jedlnia - Letnisko 
zadanie publiczne w zakresie organizacji „Powiatowo-Gminnych Dożynek 2022”. Na 
realizację zadania  Gmina Jedlnia - Letnisko otrzyma od Powiatu Radomskiego dotację celową 
w wysokości 80 000 zł. Dożynki odbędą się 10 września jt. sobota. 
 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Kowala zadania z zakresu kultury w 2022 roku. 
 
Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca powiedział, że Powiat Radomski 
chce powierzyć Gminie Kowala zadanie publiczne w zakresie organizacji Pikniku Rodzinnego. 
Na realizację zadania, o którym mowa w Gmina Kowala otrzyma od Powiatu Radomskiego 
dotację celową w wysokości 60 000 zł. 
 
Po krótkiej dyskusji Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedmiotowy 
projekt uchwały. 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie powierzenia Gminie Przytyk zadania z zakresu kultury w 2022 roku. 
 
Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca powiedział, że Powiat Radomski 
chce powierzyć Gminie Przytyk zadanie publiczne powiatu z zakresu organizacji „XXI 
Ogólnopolskich Targów Papryki”. Na realizację zadania, o Gmina Przytyk otrzyma od Powiatu 
Radomskiego dotację celową w wysokości 25 000 zł.  
 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały. 

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 425/XXXIX/2022 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 
28 stycznia 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu i Gminie Skaryszew na 
dofinansowanie zadania własnego gminy w zakresie kultury. 
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Dyrektor Wydziału Promocji i Rozwoju Marcin Genca powiedział, że Rada Powiatu udziela 
się z budżetu Powiatu Radomskiego pomocy finansowej Miastu i Gminie Skaryszew w kwocie 
6 000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania własnego gminy w zakresie kultury 
pn. „Ludowy Jarmark Koński w Skaryszewie”. 
 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały. 

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Inwestycje w placówkach oświatowych 
–wizyta w Zespole Szkół w Pionkach i  Liceum Ogólnokształcącym w Pionkach. 
 
Członkowie Komisji najpierw udali się do Zespołu Szkół w Pionkach gdzie wysłuchali pani 
Dyrektor i obejrzeli obiekt. 
 
Dyrektor Zespołu Szkół im. J. Śniadeckiego w Pionkach Agnieszka Stępień Przybliżyła 
placówkę. Powiedziała, że szkolnictwo specjalne w Zespole Szkół zaczęło funkcjonować od 
2013 roku. Całe szkolnictwo specjalne było od początku i jeszcze jest usytuowane w 
parterowym budynku. Na początku mieściło się tam kilkanaścioro dzieci, później ta ilość się 
zmieniała. Na dzień dzisiejszy jest 99 dzieci w szkołach specjalnych i 40 objętych wczesnym 
wspomaganiem. Prawie 70% z tych dzieci mają subwencje 9,5% na 1 dziecko z racji różnych 
dysfunkcji. Oddziałów przedszkolnych jest 4 na przyszły rok zaplanowano 6, klas na poziomie 
1-3 jest 6. W szkole funkcjonują dwa oddziały rewalidacyjno-wychowawcze dla dzieci z 
niepełnosprawnością umysłową w stopniu głębokim. Powiedziała jakie sale znajdują się w 
szkole. Pomysłem pana Starosty i Dyrektora  jest zreorganizowanie szkolnictwa specjalnego w 
Pionkach oraz Technikum, które jeszcze funkcjonuje, zostanie ono od września przeniesione 
do nowych struktur w obecnym LO w Pionkach. W Zespole Szkół będą mieściły się tylko 
szkoły specjalne. W budynku musi się odbyć gruntowny remont, tak aby dostosować go pod 
potrzeby dzieci. Opowiedziała o poczynionych już remontach  oraz o planowanych 
inwestycjach. Przybliżyła również na czym polega praca z dziećmi z niepełnosprawnościami 
oraz jak sobie z nimi radzą nauczyciele  i jakie stosują techniki i rozwiązania. 
 
Radny Roman Frąk powiedział, że życzy aby wszystkie plany udało się zrealizować. 
 
Następnie Komisja udała się do Liceum Ogólnokształcącego w Pionkach. Gdzie Dyrektor 
pan Rafał Kącki pokazał Komisji szkołę oraz nowo budowaną halę sportową. 
 
Dyrektor Liceum Ogólnokształcącego im. M. Dąbrowskiej w Pionkach Rafał Kącki 
powiedział, że na chwilę obecną dysponują szkołą , która ma 16 pracowni przedmiotowych, 
planują 5 dodatkowych. Będzie postulował do Zarządu o środki na wyposażenie sal 
informatycznych. Ma nadzieje, że uda się zrealizować wszystkie inwestycje remontowe 
zamykając się w kwocie 150 tys. zł.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że jeśli mowa o szkołach to trzeba myśleć 
o trzech Pionkowskich szkołach, bo działania w nich są skorelowane.  Niebawem to LO będzie 
Zespołem Szkół , które w swoich założeniach ma zagwarantować kierunki kształcenia , które 
już są w tzw. „zielonym” ale również rozszerzać o nowe. Dodała, że środki są zabezpieczone 
na te inwestycje.  
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Członkowie Komisji zwiedzili również nowo powstałą wirtualną strzelnicę przy Liceum 
Ogólnokształcącym w Pionkach. Zlokalizowana jest w zaadaptowanych pomieszczeniach, 
wyposażona jest w laserowe repliki broni długiej – karabinków i krótkiej – pistoletów, z funkcją 
wyzwalania strzału i realistyczną obsługą manualną danej repliki. Działanie mechanizmów 
broni imituje odgłos strzału i zjawisko odrzutu. Jednocześnie strzały, pod okiem instruktora, 
oddawać mogą 4 osoby. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad - Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
 
Po dyskusji wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 33 
posiedzenie o godz.15:30. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                          Marzena Murawska 


